

V

RESOLUTIONS ADOPTED ON THE REPORTS OF THE FIRST COMMITTEE¹

RESOLUTIONS ADOPTÉES SUR LES RAPPORTS DE LA PREMIÈRE COMMISSION¹

185 (S-2). Protection of the city of Jerusalem and its inhabitants: reference to the Trusteeship Council

The General Assembly,

Considering that the maintenance of order and security in Jerusalem is an urgent question which concerns the United Nations as a whole,

Resolves to ask the Trusteeship Council to study, with the Mandatory Power and the interested parties, suitable measures for the protection of the city and its inhabitants, and to submit within the shortest possible time proposals to the General Assembly to that effect.

*Hundred and thirty-second plenary meeting,
26 April 1948.*

186 (S-2). Appointment and terms of reference of a United Nations Mediator in Palestine

The General Assembly,

Taking account of the present situation in regard to Palestine,

I

Strongly affirms its support of the efforts of the Security Council to secure a truce in Palestine and calls upon all Governments, organizations and persons to co-operate in making effective such a truce;

II

1. *Empowers* a United Nations Mediator in Palestine, to be chosen by a committee of the General Assembly composed of representatives of China, France, the Union of Soviet Socialist Republics, the United Kingdom and the United States of America, to exercise the following functions:

(a) To use his good offices with the local and community authorities in Palestine to:

(i) Arrange for the operation of common services necessary to the safety and well-being of the population of Palestine;

(ii) Assure the protection of the Holy Places, religious buildings and sites in Palestine;

(iii) Promote a peaceful adjustment of the future situation of Palestine;

(b) To co-operate with the Truce Commission for Palestine appointed by the Security Council in its resolution of 23 April 1948;²

¹ See also resolution 189 (S-2), page 8.

² See document S/727.

185 (S-2). Protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants: question renvoyée au Conseil de tutelle

L'Assemblée générale,

Considérant que le maintien de l'ordre et de la sécurité à Jérusalem est une question urgente qui intéresse l'ensemble des Nations Unies,

Décide de demander au Conseil de tutelle d'étudier, avec la Puissance mandataire et les parties intéressées, les mesures propres à assurer la protection de la ville et de ses habitants, et de soumettre, le plus rapidement possible, des propositions à cet effet à l'Assemblée générale.

*Cent-trente-deuxième séance plénière,
le 26 avril 1948.*

186 (S-2). Nomination et mandat d'un Médiateur des Nations Unies en Palestine

L'Assemblée générale,

Tenant compte de la situation actuelle concernant la Palestine,

I

Affirme énergiquement qu'elle soutient les efforts du Conseil de sécurité tendant à la conclusion d'une trêve en Palestine et fait appel à tous Gouvernements, organisations et individus, pour qu'ils collaborent à rendre cette trêve effective;

II

1. *Habilite* un Médiateur des Nations Unies en Palestine, qui sera choisi par un comité de l'Assemblée générale composé des représentants de la Chine, de la France, de l'Union des Républiques socialistes soviétiques, du Royaume-Uni et des États-Unis d'Amérique, à exercer les fonctions suivantes:

a) Employer ses bons offices auprès des autorités locales et communautaires de Palestine pour:

i) Organiser le fonctionnement des services communs nécessaires à la sécurité et au bien-être de la population de la Palestine;

ii) Assurer la protection des Lieux saints et des édifices et sites religieux de la Palestine;

iii) Favoriser un ajustement pacifique de la situation future de la Palestine;

b) Coopérer avec la Commission de trêve pour la Palestine établie par la résolution du Conseil de sécurité en date du 23 avril 1948²;

¹ Voir aussi la résolution 189 (S-2), page 8.

² Voir le document S/727.

(c) To invite, as seems to him advisable, with a view to the promotion of the welfare of the inhabitants of Palestine, the assistance and co-operation of appropriate specialized agencies of the United Nations, such as the World Health Organization, of the International Red Cross, and of other governmental or non-governmental organizations of a humanitarian and non-political character;

2. *Instructs* the United Nations Mediator to render progress reports monthly, or more frequently as he deems necessary, to the Security Council and to the Secretary-General for transmission to the Members of the United Nations;

3. *Directs* the United Nations Mediator to conform in his activities with the provisions of this resolution, and with such instructions as the General Assembly or the Security Council may issue;

4. *Authorizes* the Secretary-General to pay the United Nations Mediator an emolument equal to that paid to the President of the International Court of Justice, and to provide the Mediator with the necessary staff to assist in carrying out the functions assigned to the Mediator by the General Assembly;

III

Relieves the Palestine Commission from the further exercise of responsibilities under resolution 181 (II) of 29 November 1947.¹

*Hundred and thirty-fifth plenary meeting,
14 May 1948.*

¹ See *Officials Records of the second session of the General Assembly, Resolutions*, No. 181 (II), page 131.

c) Recourir, comme il lui semblera opportun et en vue de favoriser le bien-être des habitants de la Palestine, à l'aide et à la collaboration des institutions spécialisées compétentes des Nations Unies, telles que l'Organisation mondiale de la santé, de la Croix-Rouge internationale et d'autres organisations gouvernementales ou non gouvernementales de caractère humanitaire et non politique;

2. *Donne pour instructions* au Médiateur des Nations Unies de présenter sur les progrès accomplis des rapports mensuels, ou plus fréquents s'il le juge nécessaire, au Conseil de sécurité et au Secrétaire général pour transmission aux Etats Membres des Nations Unies;

3. *Invite* le Médiateur des Nations Unies à conformer ses activités aux dispositions de la présente résolution et aux instructions que l'Assemblée générale ou le Conseil de sécurité pourront lui donner;

4. *Autorise* le Secrétaire général à payer au Médiateur des Nations Unies des émoluments égaux à ceux que reçoit le Président de la Cour internationale de Justice, et à mettre à la disposition du Médiateur le personnel nécessaire pour l'aider à s'acquitter des fonctions qui lui sont confiées par l'Assemblée générale;

III

Relève désormais la Commission pour la Palestine des fonctions exercées par elle en vertu de la résolution 181 (II) du 29 novembre 1947¹.

*Cent-trente-cinquième séance plénière,
le 14 mai 1948.*

¹ Voir les *Documents officiels de la deuxième session de l'Assemblée générale, Résolutions*, No 181 (II), page 131.